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Så er det igen tid til afholdelse af generalforsamling og hermed aflæggelse af bestyrelsens 
beretning. En fantastisk sommer har vi haft. Rigtig mange har haft glæde af vores badebro og 
legeredskaber, hvor ikke mindst den nu renoverede karrusel er blevet flittigt brugt af såvel 
børn som voksne. 
Men før den fantastiske sommer havde vi jo besøg af stormene Bodil og Carl. Der blev væltet 
en del træer til glæde for nogen og til sorg for andre. Rigtig mange har efterhånden fået renset 
ud i egne træer, da træerne jo var blevet meget høje og gav megen skygge. Det kan kun 
opfordres til, at man udviser godt naboskab og har dialog om træer, beplantning m.v. 
Det er også glædeligt, at mange allerede har set og beskåret de grene, der hænger ud over 
vejene, og dermed er generende for de høje køretøjer. Der kan kun opfordres til, at man 
fortsat beskærer grenene, der er til gene. 
Der har i løbet af året været kritik i forhold til overholdelse af vore ordensreglement §6, hvor 
der står: ”Det henstilles til medlemmerne, at plæneklipning på søn- og helligdage ikke finder 
sted før kl. 08.00 og efter kl. 12.00. Der er i den anledning hængt er reminder herom op på 
opslagstavlen. 
Der er indkøbt stabilgrus til hullerne i vejene, og de er blevet ordnet i løbet af året. 
 
Bestyrelsen har haft det sædvanlige antal møder, hvor diverse forberedelser er behandlet. 
Derudover har bestyrelsen rettet henvendelse til Langelands Kommune vedr. mosebroen. 
Broen er jo stort set hvert år blevet rettet op, og efterhånden er der jo ikke meget vand i 
renden. Ja i sommer var der ikke en gang vand i renden – den var helt udtørret. Vi mente 
derfor, at vi kunne nøjes med en rørføring af renden, så vi kunne lave en gangsti befæstet med 
stabilgrus og så alene en kort bro over renden. 
Henvendelsen til kommunen affødte et møde , idet kommunen ønskede at besigtige området.  
Da sagsbehandleren fra kommunen ankommer, meddeler hun, at hun ikke er 
myndighedssagsbehandler på §3 beskyttet natur. Det er Svendborg Kommune, der er 
sagsbehandler på dette område, og de kan også oplyse, om der skal søges anden tilladelse, idet 
området ligger inden for strandbeskyttelseslinjen og tæt ved et fortidsminde. 
Bestyrelsen har derfor besluttet at se tiden an. Tiden løser jo mange problemer, og hvis broen 
synker ned på den udtørrede mose, er der jo alene broen at holde over renden til sidst.  
 
Bestyrelsen har også fulgt op på generalforsamlingens ønske sidste år om at rykke 
broindtagningen til senere ved udarbejdelse af en forpligtende erklæringsskrivelse. Imidlertid 



har det vist sig, efter næremere eftertanke, at det nok er nødvendigt af logistiske grunde at 
fastholde indtagningen af broen til den første lørdag i september samtidig med 
generalforsamlingen. 
 
M.h.t. kloakering er der ikke noget nyt. Der afholdes generalforsamling i Fællesforeningen af 
Sommerhusejere på Langeland den 4. Okt. 2014, hvor direktøren for Langelands 
Forsyningsselskab deltager, og her vil jeg selvfølgelig spørge om kloakeringen af vores 
område. Peter B. Andreasen har jo lovet, at kloakeringen vil starte med et informationsmøde, 
hvor vi kan komme med idéer og ønsker. 
 
Mobildækningen er ringe. Kommunen har vi drøftet problemet med, og selv ministeren for de 
såkaldte udkantsområder har været involveret og midler er afsat til forbedringer. Vi kan kun 
håbe på, at mobildækningen bliver bedre for vores område. Der er og har været megen snak, 
men desværre få resultater. Her på generalforsamlingen vil vi gerne høre om gode oplevelser, 
så hvis I har gode ”forbindelser”, som I mener andre kan have gavn af, så sig endelig frem! 
 
Vores hjemmeside er nyttig og vil fortsat blive brugt til information. Såfremt I måtte have 
meddelelser og anden information, som ville være gavnlig for andre, så kan I fremsende det 
med henblik på, at det bliver lagt ud på hjemmesiden. 
 
Vores årlige landliggerfest er dagsordenssat som et senere punkt på dagsorden, så drøftelse af 
fest/festudvalg kan behandles under dette punkt. 
 
Afslutningsvis vil jeg gerne takke bestyrelsen for arbejdet i det forløbne år! 
 
 
P.b.v. 
Egon Gaarde 
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